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SMILTENES NOVADA PAŠVALDĪBAS DOME 
Reģ. Nr.90009067337, Dārza iela 3, Smiltene, Smiltenes novads, LV-4729 

tālr.: 64774844, e-pasts: pasts@smiltenesnovads.lv 

 

Kultūras, izglītības un sporta jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdes 

 

PROTOKOLS 

 

2025. gada 10. jūnijā Nr.5 plkst. 14:00 

Norises vieta: Dārza ielā 3, Smiltenē 
 

Sēdi vada Kultūras, izglītības un sporta jautājumu pastāvīgās Komitejas priekšsēdētāja Inga 

Ērgle 

Sēdi protokolē Centrālās administrācijas Kancelejas un personāla nodaļas sekretāre Evija 

Rozentāle 

Sēdes gaita tiek ierakstīta audio formātā.  
 

Piedalās deputāti: 

Astrīda Harju, Otārs Putrālis, Raivis Vizulis, Andris Abrāmovs (attālināti), Iluta Apine 

(attālināti) 

 

Nepiedalās deputāti: Māris Zālītis, Toms Markss 

  

Piedalās darbinieki:  

Izpilddirektors Andris Lapiņš, Juridiskās nodaļas vecākā juriste Santa Brūvere, Finanšu nodaļas 

vadītājs Jānis Adienis, Smiltenes novada Izglītības pārvaldes vadītāja vietniece Evija Kindzule, 

Smiltenes novada Sporta pārvaldes vadītājs Mastīss Mežulis 

 

I.Ērgle aicina deputātus reģistrēties sēdei dokumentu vadības sistēmā “Namejs” un apstiprināt 

sēdes darba kārtību.  

 
DARBA KĀRTĪBA 

 

1. Par darba kārtību 

Ziņo Inga Ērgle  

2. Pieteikums  pašvaldības līdzfinansējuma piešķiršanai sporta atbalstam 2025. gadā 

Ziņo Matīss Mežulis  

3. Par Palsmanes pamatskolas dalību Erasmus+ mobilitāšu projektā "Gudrību medības” 

Ziņo Ivita Pērle  

4. Par līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2025./2026. mācību gadā Ojāra Vācieša 

Gaujienas vispārizglītojošajā un mākslu pamatskolā 

Ziņo Evija Kindzule, Līga Prazņicāne 

5. Par līdzfinansējuma apmēru interešu izglītības programmu apguvei 2025./2026.mācību 

gadā Smiltenes Bērnu un jauniešu interešu izglītības centrā 

Ziņo Evija Kindzule, Ilze Jēkabsone 

mailto:pasts@smiltenesnovads.lv


 

2 

 

6. Par līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2025./2026. mācību gadā Smiltenes Mākslas 

skolā 

Ziņo Evija Kindzule, Vineta Balode  

7. Par līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2025./2026. mācību gadā Smiltenes Mūzikas 

skolā 

Ziņo Evija Kindzule, Gunita Grīnberga 

8. Par līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2025./2026. mācību gadā Smiltenes pilsētas 

Bērnu un jaunatnes sporta skolā 

Ziņo Evija Kindzule, Ivars Joksts  

9. Par līdzfinansējuma apmēru profesionālās ievirzes izglītības programmu apguvei 

Ukrainas civiliedzīvotājiem 

Ziņo Evija Kindzule  

10. Par atbalsta programmas “Neformālās izglītības pasākumi, t.sk. latviešu valodas 

apguve, Ukrainas bērniem un jauniešiem” īstenošanu un finansējuma piešķiršanu 

pašvaldībām 

Ziņo Evija Kindzule 

11. Par konkursa “Par Smiltenes novada vispārizglītojošo izglītības iestāžu 12. klašu 

absolventu mācību darba rezultātiem” rezultātu apstiprināšanu 

Ziņo Evija Kindzule  

12. Informatīvs jautājums par atbalsta personas pārvirzīšanu Raunas pirmsskolas izglītības 

iestādei 

Ziņo Inita Kokoreviča  
 

 1. Par darba kārtību 

Ziņo Inga Ērgle 

I. Ērgle atklāj sēdi un ziņo, ka pieslēgušies pieci deputāti, tādējādi kvorums ir nodrošināts. Lūdz 

pārskatīt un apstiprināt sēdes darba kārtību, kurā iekļauti 12 jautājumi. 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Iluta Apine, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, 

Raivis Vizulis), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

Apstiprināt Kultūras, izglītības un sporta jautājumu pastāvīgās komitejas sēdes Darba kārtību. 

 

 2. Pieteikums  pašvaldības līdzfinansējuma piešķiršanai sporta atbalstam 2025 gadā 

 Ziņo Matīss Mežulis 

Matīss Mežulis informēja, ka Smiltenes novada pašvaldībā saņemts biedrības "Vieglatlētikas 

klubs Smiltene" iesniegums ar lūgumu piešķirt līdzfinansējumu jauno sportistu dalībai 

sacensībās 2025. gadā. Iesniedzējs pievienojis arī detalizētu informāciju par sacensībām un 

dalībniekiem. Viņš uzsvēra nepieciešamību sekot līdzi, kā norit treniņu process šajās grupās, 

kas nav tieši sporta skolas pakļautībā. Tika vērsta uzmanība uz to, ka daži no uzskaitītajiem 

bērniem jau ir sporta skolas audzēkņi un, ja viņi tajā pašā sporta veidā darbojas arī biedrībā, 

viņi šim atbalstam nekvalificējas. Šādi gadījumi ir izvērtēti, un neatbilstošie bērni no saraksta 

izņemti. Finansējums tika aprēķināts uz vienu bērnu, pamatojoties uz līdzvērtīgiem 

koeficientiem, kādi tiek piemēroti arī sporta skolas bērniem – aptuveni 56 eiro uz vienu 

audzēkni. Šāds modelis neveicina nevienlīdzību, un svarīgi ir sekot līdzi iesniegtajām atskaitēm 

pēc sacensībām, lai pārliecinātos, kā finansējums faktiski ticis izmantots. Tiek norādīts arī uz 

atsevišķiem bērniem, kuri paralēli piedalās vairākos sporta veidos – piemēram, viens bērns 

apmeklē futbola treniņus sporta skolā un vieglatlētikas nodarbības biedrībā. Šādi gadījumi tiek 

uzskatīti par atbalstāmiem, jo bērns darbojas dažādos sporta virzienos. 

A.Lapiņš izsaka atbalstu finansējuma piešķiršanai, uzsverot, ka pašvaldības līdzfinansējums 

paredzēts tieši dalībai sacensībās, nevis treniņu procesa nodrošināšanai, kas ir biedrības iekšējā 
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kompetencē. Prasība attiecas uz sacensību dalību, un, ja bērni dzīvo novadā, atbalsts ir 

pamatots. 

I.Ērgle aicina apstiprināt rezultātus un uzdot Finanšu nodaļai atbalstīt līdzfinansējumu sportam.  

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Iluta Apine, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, 

Raivis Vizulis), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

Jautājumu virzīts izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās komitejas sēdē. 

 

 3. Par Palsmanes pamatskolas dalību Erasmus+ mobilitāšu projektā "Gudrību medības"  

projektā 

 Ziņo Ivita Pērle 

Palsmanes pamatskola ir iesniegusi un ieguvusi finansējumu Erasmus + mobilitāšu projektam 

“Gudrību medības” kopējā apjomā 45 000 eiro, no kuriem 36 000 eiro saņemti kā priekš 

finansējums, un aptuveni 9 000 eiro tiks ieskaitīti pēc atskaišu iesniegšanas. Projekts ilgst 18 

mēnešus, piedalīsies 30 skolēni un 8 skolotāji, paredzētas mobilitātes Portugālē, Dānijā, Vācijā 

un Čehijā. Pašvaldībai nepieciešams iekļaut nākamā gada budžetā šos 9 000 eiro priekš 

finansējumu. 

I. Ērgle aicina balsot un virzīt jautājumu izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdē. 

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Iluta Apine, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, 

Raivis Vizulis), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

Virzīt jautājumu izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās komitejas sēdē. 

 

 4. Par līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2025./2026. mācību gadā Ojāra Vācieša 

Gaujienas vispārizglītojošajā un mākslu pamatskolā 

 Ziņo Evija Kindzule 

Balstoties uz profesionālās ievirzes un interešu izglītības programmu finansējuma 

noteikumiem, izglītības pārvalde ir apkopojusi detalizētus datus par pagājušā gada izdevumiem 

un iestāžu direktoru priekšlikumiem. Kā jaunais līdzfinansējuma modelis tiek piedāvāts 

saglabāt 14 eiro mēnesī katram profesionālās ievirzes audzēknim, nodrošinot stabilu 

pakalpojuma kvalitāti, un 10 eiro mēnesī interešu izglītības programmām, lai veicinātu plašāku 

bērnu un jauniešu iesaisti neformālās izglītības aktivitātēs. 

Debates R. Vizulis, I. Apine un J. Adienis, E. Kindzule par nepieciešamību izvērtēt nākotnē 

diferencēt atbalstu atkarībā no programmu izmaksām, piemēram, sporta un mākslas īpatnībām. 

I. Ērgle norāda, ka šo jautājumu vajadzētu padziļināti izskatīt nākamajā sasaukumā, iesaistot 

nozares ekspertus. Aicina balsot par jautājuma virzīšanu, izskatīšanu domes sēdē.  

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Iluta Apine, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, 

Raivis Vizulis), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

Jautājums atbalstīts un virzīts uz Domes sēdi. 

 

 5. Par līdzfinansējuma apmēru interešu izglītības programmu apguvei 

2025./2026.mācību gadā Smiltenes Bērnu un jauniešu interešu izglītības centrā 

 Ziņo Evija Kindzule 
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E. Kindzule uzsvēra, ka vēlas saglabāt līdzfinansējumu nemainīgu – proti, nepiemērot to arī 

nākamajā mācību gadā. 

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Iluta Apine, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, 

Raivis Vizulis), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

Jautājums atbalstīts un virzīts uz Domes sēdi. 

 

 6. Par līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2025./2026. mācību gadā Smiltenes Mākslas 

skolā 

 Ziņo Evija Kindzule 

Smiltenes Mākslas skolai tiek ieteikts noteikt līdzfinansējumu 10 eiro mēnesī gan profesionālās 

ievirzes, gan interešu izglītības programmās. Šāds apmērs nodrošina vienlīdzīgu pieeju mākslas 

izglītībai un atbalsta bērnu radošo attīstību. 

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Iluta Apine, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, 

Raivis Vizulis), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

Jautājums atbalstīts un virzīts uz Domes sēdi. 

 

 7. Par līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2025./2026. mācību gadā Smiltenes Mūzikas 

skolā 

 Ziņo Evija Kindzule  

Piedāvātais modelis paredz profesionālajām ievirzēm 14 eiro mēnesī, lai segtu instrumentu 

uzturēšanas izmaksas, un 10 eiro mēnesī interešu programmām. Šī pieeja atbalsta gan vispārējo 

mūzikas izglītību, gan padziļinātas specializācijas iespējas. 

 

Atklāti balsojot ar 4 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, Raivis Vizulis), 

"Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

Jautājums atbalstīts un virzīts uz Domes sēdi. 

 

 8. Par līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2025./2026. mācību gadā Smiltenes pilsētas 

Bērnu un jaunatnes sporta skolā 

 Ziņo Evija Kindzule, Ivars Joksts 

E.Kindzule informē, ka tiek virzīts priekšlikums nākamajā mācību gadā noteikt līdzfinansējuma 

apmēru profesionālās ievirzes programmas audzēkņiem 12 eiro mēnesī un interešu izglītības 

programmas audzēkņiem 10 eiro mēnesī. Šobrīd sporta skolā interešu izglītības programmas 

netiek īstenotas, šis priekšlikuma punkts nav aktuāls. Precizējumus un skaidrojumu turpina 

Ivars Joksts. 

I.Joksts uzsver, ka, pašam ir dalītas sajūtas par nepieciešamību celt maksu, objektīvi apstākļi to 

pamato. Sacensību izmaksas pieaug, un dalība tajās kļūst aizvien dārgāka – dažkārt viena 

sacensību diena izmaksā vairāk nekā 7 eiro. Viņš arī pievērš uzmanību sociālajam aspektam – 

ir bērni, kas vecāku doto naudu iztērē saldumiem, kas bieži vien pārsniedz pašreizējo 

līdzfinansējuma maksu, un tas raisa jautājumus par prioritātēm. Vienlaikus viņš atzīst, ka ne 

visi bērni nāk no vienlīdzīgiem apstākļiem, un pastāv ģimenes, kur bērniem trūkst pat 

pilnvērtīgas ēdināšanas, īpaši ārpus skolas. 
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Diskusijā komitejas locekļi A. Abramovs, O. Putrālis un A. Lapiņš pievērš uzmanību tam, ka 

pašvaldības sporta skolā vecāku līdzmaksājums jau šobrīd ir viens no augstākajiem, salīdzinot 

ar citām izglītības programmām.  

Pamatojoties uz izteiktajiem viedokļiem un izvērtējot visus argumentus, komiteja vienojas 

neatbalstīt līdzfinansējuma apmēra paaugstināšanu un virzīt priekšlikumu saglabāt līdzšinējo 

maksu – 10 eiro mēnesī profesionālās ievirzes programmas audzēkņiem. Interešu izglītības 

programmai maksa netiek noteikta, jo attiecīgās programmas šobrīd nav aktuālas. 

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Iluta Apine, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, 

Raivis Vizulis), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

Jautājums atbalstīts un virzīts uz Domes sēdi. 

 

 9. Par līdzfinansējuma apmēru profesionālās ievirzes izglītības programmu apguvei 

Ukrainas civiliedzīvotājiem 

 Ziņo Evija Kindzule 

Ņemot vērā pagājušo gadu pozitīvo praksi un Ukrainas civiliedzīvotāju zemo skaitu 

programmās, lemts turpināt nepiemērot pašvaldības līdzfinansējumu profesionālajām ievirzēm 

šai mērķa grupai. Ukrainas civiliedzīvotāju skaits programmās ir pietiekami zems, lai atbalsts 

nebūtu nepieciešams.  

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Iluta Apine, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, 

Raivis Vizulis), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

Jautājums atbalstīts un virzīts uz Domes sēdi. 

 

 10. Par atbalsta programmas “Neformālās izglītības pasākumi, t.sk. latviešu valodas 

apguve, Ukrainas bērniem un jauniešiem” īstenošanu un finansējuma piešķiršanu 

pašvaldībām 

 Ziņo Evija Kindzule 

Valsts Izglītības attīstības aģentūra piešķir 4 847 eiro neformālās izglītības pasākumu un 

latviešu valodas apguves īstenošanai Ukrainas bērniem un jauniešiem. Līgumā ietvertas 

prasības par mērķgrupu atlasi, nodarbību biežumu un rezultātu novērtēšanu. Uzsverot 

pedagoģiskās komandas nozīmi efektīvas valodas apguves nodrošināšanā. 

R. Vizulis iesaka veikt papildu izvērtējumu par nākamā gada dalībnieku vajadzībām, lai 

nodrošinātu programmas ilgtspēju. 

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Iluta Apine, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, 

Raivis Vizulis), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

Virzīt jautājumu izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās komitejas sēdē. 

 

 11. Par konkursa “Par Smiltenes novada vispārizglītojošo izglītības iestāžu 12. klašu 

absolventu mācību darba rezultātiem” rezultātu apstiprināšanu 

 Ziņo Evija Kindzule 

Šogad konkursā iesaistījās septiņi izglītības iestāžu skolēni. Uzvarētāji ir Dāvis Grabovskis, 

Arta Korobova, Dāniels Krumholcs, Lauma Ozoliņa, Reinis Roberts Rācenis, Simona 

Sarkangalve un Jānis Vahers. Iepriekš no deputātiem I. Apines, O. Putrāļa, I. Ērgles, A. 

Abrāmova tika saņemts e-pasta apstiprinājums par konkursa rezultātiem.  
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E. Kindzule ierosina izveidot speciālu komisiju, kas uzraudzīs konkursa norisi un nodrošinās 

savlaicīgu rezultātu apstiprināšanu. Atbalsta šo ideju, lai novērstu turpmākas aizkavēšanās. 

Apstiprināt rezultātus un uzdot Finanšu nodaļai izstrādāt balvu izmaksas grafiku. 

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm "Par" (Andris Abrāmovs, Iluta Apine, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, 

Raivis Vizulis), "Pret" – nav, "Atturas" – nav, "Nepiedalās" – nav, 

Komiteja nolemj: 

1. Apstiprināt konkursa “Par Smiltenes novada domes vispārizglītojošo mācību iestāžu 12.klašu 

absolventu mācību darbu rezultātiem” rezultātus un uzvarētājus: 

1.1. Grabovskis Dāvis; 

1.2. Korobova Arta; 

1.3. Krumholcs Dāniels; 

1.4. Ozoliņa Lauma; 

1.5. Rācenis Reinis Roberts; 

1.6. Sarkangalve Simona; 

1.7. Vahers Jānis. 

2. Finanšu nodaļai izmaksāt naudas balvas. 

 

 12. Informatīvs jautājums par atbalsta personas pārvirzīšanu Raunas pirmsskolas 

izglītības iestādei 

 Ziņo Inita Kokoreviča 

Esošā atbalsta persona no Smiltenes pamatskolas tiks pārvirzīta darbam ar diviem bērniem 

Raunas pirmsskolā, pamatojoties uz speciālistu atzinumu.  

I.Ērgle norāda, ka jautājums ir informatīvs, balsošana nav nepieciešama. 

Sēdes noslēgumā I. Ērgle pateicas visiem par sadarbību un kopīgi paveikto darbu. 

 

 
 

Sēde slēgta plkst. 14:53 
 

Sēdi vadīja Komitejas priekšsēdētājs          Inga Ērgle 
 

Sēdi protokolēja                       Evija Rozentāle  


